
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(74) 

Sammanträdesdatum 

2019-11-28 
 

 

  
 
Plats och tid Ronnebysalen, kl. 09:00 

Beslutande Kungörelse om sammanträdet, bilaga A, har anslagits på kommunens anslagstavla 
2019-11-19 och utsänts till Kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare  

2019-11-20 varjämte tillkännagivande om sammanträdet varit infört i Blekinge Läns 
Tidning och Sydöstra Sveriges Dagblad 2019-11-20 samt kungjorts i Blekinge-Posten 
med tid och plats 2019-11-21. 

 

Till följd härav förklarades sammanträdet i laga ordning kungjort. 

Övriga närvarande Se särskild förteckning 

Justerare Roger Fredriksson (M) och Magnus Pettersson (S) 

Justeringens plats och tid Stadshuset, kommunledningsförvaltningen, torsdag 2019-12-05 kl. 15:00 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 333-363 
 Christoffer Svensson  

 Ordförande 

  

 Nils Ingmar Thorell (L)  

 Justerare 

  

 Roger Fredriksson (M) Magnus Pettersson (S) 

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2019-11-28 

Datum då anslaget sätts upp 2019-12-05 

  

Datum då anslaget tas ner 2019-12-29 

  

Förvaringsplats för protokollet Ronneby, stadshuset, kommunledningsförvaltningen  
 

Underskrift 

  

 Christoffer Svensson  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Nils Ingmar Thorell (L), Ordförande 
Bo Johansson (S), 2:e vice ordförande 
Roger Fredriksson (M) 
Åsa Evaldsson (M) 
Anders Bromée (M) 
Kajsa Svensson (M) 
Helene Fogelberg (M) 
Anders Lund (M) 
Therese Åberg (M) 
Christer Stenström (M) 
Kenneth Michaelsson (C) 
Hillevi Andersson (C) §§ 333-341 
Silke Jacob (C) 
Roger Gardell (L) 
Willy Persson (KD) 
Magnus Pettersson (S) 
Malin Månsson (S) 
Tommy Andersson (S) 
Amani El-Ali Mazloum (S) §§ 333-341  
Annette Rydell (S) 
Ola Robertsson (S) 
Catharina Christensson (S) 
 

Jan-Eric Wildros (S) 
Stefan Österhof (S) 
Ingrid Karlsson (S) 
Anna-Karin Wallgren (S) §§ 333-340, 341 delvis 
Pär Dover (S) §§ §§ 333-341 
Peter Bowin (V) 
Omid Hassib (V) 
Lova Necksten (MP) §§ 333-340, 341 delvis 
Nicolas Westrup (SD) 
Bengt Sven Åke Johansson (SD) 
Sandra Bergkvist (SD) §§ 333-340, 341 delvis 
Tim Aulin (SD) 
Tomas Lund (SD) §§ 333-340, 341 delvis 
Mattias Ronnestad (SD) 
Carina Aulin (SD) 
Anders Oddsheden (SD) 
Haide Friberg (SD) 
Yvonne Olsson (SD) 
Johan Grönblad (SD) 
Anna Carlbrant (-) 
Sune Håkansson (RP) §§ 333-341 

Tjänstgörande 
ersättare 

Rickard Evaldsson (M) tjänstgör istället för Lennarth Förberg (M) 
Eva-Britt Brunsmo (C) tjänstgör istället för Tim Svanberg (C) §§ 333--340, 341 delvis 
Magnus Johannesson (C) tjänstgör istället för Tim Svanberg (C) §§ 341 delvis, 342-363 
Thomas Svensson (S) tjänstgör istället för Jessica Jönsson (S) 
Agnetha Wildros (S) tjänstgör istället för Kranislav Miletic (S) 
Magnus Johannesson (S) tjänstgör istället för Anna-Karin Wallgren (S) §§ 341 delvis, 342-363 
Mia Persson (MP) tjänstgör istället för Lova Necksten (MP) §§ 341 delvis, 342-363 
Jesper Grönblad (SD) tjänstgör istället för Gina Hellberg Johansson (SD) 
Tony Holgersson (SD) tjänstgör istället för Bengt Åke Johansson (SD) 
Thommy Persson (S) tjänstgör istället för Amani El-Ali Mazloum (S) §§ 342-363 
Ann-Margret Olofsson (S) tjänstgör istället för Pär Dover (S) §§ 342-363 
Peter Jansson (SD) tjänstgör istället för Sandra Bergqvist (SD) §§ 341 delvis, 342-363 
Rolf Loberg (RP) tjänstgör istället för Sune Håkansson (RP) §§ 342-363  

Övriga närvarande  

Ersättare Fredrik Jacobsen (M) 
Johannes Chen (M) 
 

Magnus Björk (S) 
 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

3(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Tjänstemän Tommy Ahlqvist, kommundirektör  
Johan Sjögren, ekonomichef  
Christoffer Svensson, kommunsekreterare  
Mathias Kågell, kommunjurist  
Julia Brorsson, kommunjurist  

  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

4(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ärendelista 

§ 333 Dnr 2019-000017 101 6 
Val av justerare ................................................................................................... 6 

§ 334 Dnr 2019-000018 101 7 
Medborgarförslag ................................................................................................ 7 

§ 335 Dnr 2019-000676 4239 8 
Fråga från Amani El-Ali Mazloum (S) ställd till Kenneth 
Michaelsson(C) angående plastmuggar .............................................................. 8 

§ 336 Dnr 2019-000606 821 9 
Besvarande av interpellation från Roger Gardell (L) ställd till 
ordförande i teknik-fritid- och kulturnämnden Anders Bromée (M)  
gällande kommunens anläggning Brunnsvallen .................................................. 9 

§ 337 Dnr 2019-000621 101 12 
Besvarande av interpellation från Peter Bowin (V) ställd till 
socialnämndens ordförande Therese Åberg (M) med anledning av 
stora skillnader på tobaksavgifter ...................................................................... 12 

§ 338 Dnr 2019-000013 101 13 
Interpellationer .................................................................................................. 13 

§ 339 Dnr 2019-000671 023 14 
Anhållan om entledigande från uppdraget som ersättare i Teknik-, 
fritid- och kulturnämnden, Tony Holgersson (SD) .............................................. 14 

§ 340 Dnr 2019-000653 041 15 
Allmänpolitisk debatt med anledning av budget 2020-2021, .............................. 15 

plan 2022-2023 och skattesats 2020 för Ronneby ............................................ 15 

kommun ............................................................................................................ 15 

§ 341 Dnr 2019-000494 041 16 
Budget 2020-2021 plan 2022-2023 för Ronneby kommun ................................ 16 

§ 342 Dnr 2019-000495 041 26 
Skattesats år 2020 ............................................................................................ 26 

§ 343 Dnr 2019-000563 049 27 
Utökad investeringsram för fiberavdelningen 2019 ............................................ 27 

§ 344 Dnr 2019-000594 001 29 
Konsekvensanalys fiberutbyggnad .................................................................... 29 

§ 345 Dnr 2019-000576 346 31 
Taxehöjning nuvarande VA-taxa ....................................................................... 31 

§ 346 Dnr 2019-000577 356 32 
Taxehöjning villor Renhållning .......................................................................... 32 

§ 347 Dnr 2018-000062 349 33 
Havsplan för Blekinges kustkommuner ............................................................. 33 

§ 348 Dnr 2019-000327 250 38 
Framtida exploatering av södra Johannishus .................................................... 38 

§ 349 Dnr 2019-000574 210 44 
Uppdrag ny detaljplan för del av Hoby 19:1 ....................................................... 44 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

5(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 350 Dnr 2019-000558 805 47 
Aktivitetsbidrag 2019 ......................................................................................... 47 

§ 351 Dnr 2019-000535 821 49 
Projektplan för uppförande av idrottshall i Listerby ............................................ 49 

§ 352 Dnr 2019-000559 317 51 
Samförläggning el- och lyktstolpar .................................................................... 51 

§ 353 Dnr 2019-000319 139 54 
Revidering av Integrationsstrategi 2019-2021 ................................................... 54 

§ 354 Dnr 2019-000405 003 57 
Nytt reglemente äldrenämnden ......................................................................... 57 

§ 355 Dnr 2019-000388 709 59 
Socialnämndens ej verkställda beslut enligt 9§ och rapportering enligt 
28 f-g §§ lag om stöd och service till vissa funktionshindrade samt 4 
kap 1 § och rapportering enligt 16 kap 6 § socialtjänsten 2019 ......................... 59 

§ 356 Dnr 2019-000587 101 60 
Återrapportering av KF-beslut som lett till uppdrag, oktober 2019 ..................... 60 

§ 357 Dnr 2019-000131 109 62 
Besvarande av medborgarförslag - Modernisera namnen på våra nät- 
och energibolag ................................................................................................ 62 

§ 358 Dnr 2019-000257 109 64 
Besvarande av medborgarförslag - att Ronneby kommun sätter ett 
högt mål om att minska vattenförbrukningen per person ................................... 64 

§ 359 Dnr 2019-000187 109 66 
Besvarande av medborgarförslag - Ta bort de fyra 
parkeringsplatserna på Rosengatans nedre del ................................................ 66 

§ 360 Dnr 2013-000036 109 68 
Besvarande av medborgarförslag att driva Projekt Panncentralen 
Hjorthöjden med barn- och ungdomsverksamhet .............................................. 68 

§ 361 Dnr 2019-000280 109 70 
Besvarande av medborgarförslag - Omplacering av den tänkta 
förskolan på Slättagårdsvägen .......................................................................... 70 

§ 362 Dnr 2019-000522 109 72 
Besvarande av medborgarförslag - Övergångsställe/hållplats för buss 
i Viggenområdet ................................................................................................ 72 

§ 363 Dnr 2019-000658 875 74 
Anmälan av motion från kommunfullmäktigeledamot Sune Håkansson 
(RP) - skapa ett museum i Ronneby ................................................................. 74 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

6(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 333 Dnr 2019-000017 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige utser Roger Fredriksson (M) och Magnus Pettersson 

(S) till att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

________________ 
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§ 334 Dnr 2019-000018 101 

Medborgarförslag 

 

Sammanfattning  

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att inga medborgarförslag 

lämnats in.  

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar ärendet till protokollet. 

________________ 
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§ 335 Dnr 2019-000676 4239 

Fråga från Amani El-Ali Mazloum (S) ställd till Kenneth 
Michaelsson(C) angående plastmuggar 

Amani El-Ali Mazloum (S) ställer följande fråga till Kenneth Michaelsson 

(C): 

Sammanfattning  

Varför använder vi fortfarande plastmuggar för att dricka vatten i på möten, 

sammanträden och andra sammanhang i kommunhuset? (Bl.a. här på 

Kommunfullmäktige.)  

 

 

När ska plastmuggarna tas bort helt och bytas ut mot pappmuggar?  

(Pappmuggar har vi redan idag till kaffet.) 

 

Kenneth Michaelsson (C) svarar att detta åtgärdats sen frågan lämnades in. 

Kommunfullmäktige kommer framöver serveras vatten i pappmuggar. Vad 

gäller frågan ur ett koncernövergripande perspektiv svarar Michaelsson att 

detta arbetas med. Tillexempel arbetar kanslienheten genom upphandling 

med aktuell fråga och resultat bör ses redan i kommande upphandlingar.    

Deltar i debatten 

I debatten deltar Kenneth Michaelsson (C) och Amani El-Ali Mazloum (S). 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar frågan och svaret till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Akten  
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§ 336 Dnr 2019-000606 821 

Besvarande av interpellation från Roger Gardell (L) 
ställd till ordförande i teknik-fritid- och kulturnämnden 
Anders Bromée (M)  gällande kommunens anläggning 
Brunnsvallen 

Roger Gardell (L) ställde vid mötet 2019-10-31 en interpellation till 

ordförande i teknik-fritid - och kulturnämnden, Anders Bromée (M), 

avseende användningen av Brunnsvallen:  

Sammanfattning  

Ronneby kommun har en fantastiskt fin central belägen idrottsplats med två 

gräsplaner, en konstgräsplan, löparbanor och nu även mycket fina 

omklädningsrum som nyligen har byggts där. Utöver detta finns en mindre 

gräsyta i södra delen bredvid trappan där spontanidrott får förekomma. 

Denna anläggning fogas av skolor och föreningar som hyr in sig för att 

kunna utöva sin verksamhet vilket i största mån är fotboll och friidrott. 

Under de senaste åren har verksamheterna störts av att andra personer har 

tagit delar av de av föreningen hyrda planerna i bruk och på så sätt stört för 

de ledare som oftast lägger sin tid ideellt. Många gånger får föreningsledare 

avbryta träningar för att hysa bort andra personer som inte har där att göra. 

Denna anläggning är mig veterligen ingen spontanidrottsplats utan man 

behöver hyra ytorna man ska använda för sin verksamhet. När ingen 

verksamhet pågår om tex kvällar eller helger så ska anläggningen vara låst. 

Det finns staket uppsatt runt hela anläggningen. Tyvärr har vi alla fått 

uppleva den skadegörelse som sker. Det är sönderklippt staket, sönderskurna 

fotbollsnät, klotter, försök till inbrott/inbrott i kiosker och annan 

skadegörelse. Det finns ingen stationerad vaktmästare på anläggningen utan 

den som är i tjänst har som uppgift att ha tillsyn då och då. Men samtidigt 

kan det ju inte vara en vaktmästares arbetsuppgift att hålla koll på obehöriga 

personer. 

Just konstgräsplanen används väldigt mycket utav personer utanför 

föreningsverksamheten och det innebär bland annat att driften av konstgräset 

bör öka, genom att slitaget är högre och påfyllnad av granulat behöver göras 

oftare. 

- Är ordf. i TFK beredd att utreda och säkerställa Brunnsvallen genom 

kameraövervakning eller t.ex. väktare som har befogenhet att avhysa 

personer som befinner sig på anläggningen när den är stängd? 
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- Har ordf. i TFK koll på hur mycket driften ökar då anläggningen 

används av andra förutom föreningar som bokat? 

- Är ordf. i TFK beredd att utrusta våra vaktmästare med 

överfallslarm? 

 

Anders Bromée (M) lämnar följande svar på interpellationen: 

Roger Gardell (L) anför i sin skrivelse att verksamheterna på Brunnsvallen 

har använts av andra personer än de som bokat anläggningen och då stört 

den bokade verksamheten. Gardell nämnder anläggningen i allmänhet och 

konstgräsplanen i synnerhet och hänvisar också till uppkommen 

skadegörelse, försök till inbrott mm som medfört merkostnader för ägaren 

till anläggningen dvs Ronneby kommun.  

Med anledning av ovan ställer Gardell 3 frågor som han önskar svar på av 

undertecknad i egenskap av ordförande i teknik-fritid - och kulturnämnden.  

1. Är ordförande i teknik-fritid - och kulturnämnden beredd att utreda 

och säkerställa Brunnsvallen genom kameraövervakning eller t ex 

väktare som har befogenhet att avhysa personer som befinner sig på 

anläggningen när den är stängd? 

Denna fråga är nog tyvärr större än bara kring Brunnsvallen och dess 

konstgräsplan. Det förekommer skadegörelse och olaga intrång på 

många av Ronneby kommuns egendomar och frågan om övervakning 

genom kamera eller väktares närvaro får nog hänskjutas i ett högre 

organ än teknik-fritid - och kulturnämnden.  

Olaga intrång, skadegörelse och dylikt är ett brott och kan/skall 

polisanmälas vare sig det är ett pågående eller ett i efterhand 

konstaterats. Detta gäller både anställd personal som ideella ledare. 

Vidare finns det skyltning som hänvisar till andra ytor för just 

spontanidrott men dessa kan säkert bli tydligare vilket kommer att ses 

över. Det är också numera så att ingen belysning är tänd på 

anläggningen efter 22:15 och den kan endast tändas med tagg. 

Det direkta svaret med hänvisning till ovan, är att frågan vad gäller 

skadegörelse och olaga intrång på Ronneby kommuns anläggningar 

är ett problem som ansvariga genom åren noterat och lösningar 

utretts löpande och kommer att göras så även i framtiden. Vad gäller 

frågan om kameraövervakning och väktare och dess möjlighet att 

stoppa olagliga verksamheter så måste som sagt  denna diskuteras i 

ett helhetsperspektiv och kan nog inte avgöras i teknik-fritid - och 

kulturnämnden.  
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2. Har ordförande i teknik-fritid - och kulturnämnden koll på hur mycket 

driften ökar då anläggningen används av andra förutom föreningar 

som bokat? 

Helt klart att driftkostnaderna ökar pga otillåten användning av 

anläggningen och då inte minst från skadegörelse som drabbar 

densamma. Det finns dock ingen beräkning på vad det ökade slitaget 

påverkar kostnaden för denna anläggning. 

3. Är ordförande i teknik- fritid - och kulturnämnden beredd att utrusta 

våra vaktmästare med överfallslarm? 

Ingen av de vaktmästare eller övrig personal i teknik-fritid - och 

kulturförvaltningen är utrustade med överfallslarm då deras 

arbetsuppgifter är att sköta och vårda Ronneby kommuns 

anläggningar. Om någon anställd upptäcker ett pågående eller 

genomfört brott kan/skall detta snarast polisanmälas och ingen har 

någon skyldighet att själva ingripa vid ett pågående brott. Känner sig 

någon hotad eller upplever skaderisk på sitt arbete så är detta en 

arbetsmiljöfråga som skall behandlas i särskild ordning för detta 

varefter lämpliga åtgärder får vidtagas. Någon sådan anmälan har 

mig veterligen inte inkommit.  

Svaret är således att det för närvarande inte är aktuellt att utrusta vare 

sig vaktmästarna på Brunnsvallen eller någon annan anställd i teknik-

fritid - och kulturförvaltningen med överfallslarm.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Anders Bromée (M), Roger Gardell (L), Tommy Andersson 

(S) och Willy Persson (KD). 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar interpellationen och svaret till protokollet. 

________________ 
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§ 337 Dnr 2019-000621 101 

Besvarande av interpellation från Peter Bowin (V) ställd 
till socialnämndens ordförande Therese Åberg (M) med 
anledning av stora skillnader på tobaksavgifter 

Peter Bowin (V) ställde vid mötet 2019-10-31 en interpellation till Therese 

Åberg (M) avseende kommunens tobaksavgifter: 

Sammanfattning  

Det är skillnad på tobaksavgifterna i Sverige. Ronneby har utmärkt sig med 

den högsta prövningsavgiften. Beror det på en felaktig beräkning och är det i 

så fall inte läge att ompröva storleken på avgiften? 

 

Therese Åberg (M) lämnar följande svar: 

I beräkningen av taxa för tobakstillståndet har förvaltningen utgått ifrån att 

uppnå en kostnadsneutral handläggning. D.v.s. att kommunen varken ska 

tjäna pengar eller finansiera handläggningen med skattemedel. Dialog fördes 

även med grannkommun och när den kontakten togs så var taxan rätt lik 

varandra. Men nu i efterhand med erfarenhet av handläggningen och just att 

vi har den högsta engångsavgiften för näringsidkare så kommer jag på 

nämnden den 26/11 att ge förvaltningen i uppdrag att presentera förslag på 

ny reviderad taxa.  

 

Något som man inte heller får glömma är den årliga avgiften för tillsyn som 

även den skiljer sig åt mellan kommunerna. Ronneby kommun har idag en 

taxa på 865kr/tim och ett tillsynstillfälle beräknas ta runt 2-4 timmar, vilket 

är lägre än många andra kommuner.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Therese Åberg (M) och Peter Bowin (V). 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar interpellationen och svaret till protokollet.  

________________ 
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§ 338 Dnr 2019-000013 101 

Interpellationer 

 

Sammanfattning  

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det inte lämnats in några 

interpellationer till dagens sammanträde.  

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar ärendet till protokollet.  

________________ 
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§ 339 Dnr 2019-000671 023 

Anhållan om entledigande från uppdraget som 
ersättare i Teknik-, fritid- och kulturnämnden, Tony 
Holgersson (SD) 

 

Sammanfattning  

Tony Holgersson (SD) anhåller i en skrivelse om entledigande från 

uppdraget som ersättare i teknik-fritid - och kulturnämnden.       

Beslut 

Kommunfullmäktige entledigar Tony Holgersson (SD) från uppdraget 

ersättare i teknik-fritid - och kulturnämnden.  

Frågan om fyllnadsval bordläggs till sammanträdet i december.  

________________ 

Exp: 

Tony Holgersson  
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§ 340 Dnr 2019-000653 041 

Allmänpolitisk debatt med anledning av budget 2020-
2021, plan 2022-2023 och skattesats 2020 för Ronneby 
kommun 

 

Sammanfattning  

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) informerar om att ärendet budget 2020-

2021, plan 2022-2023 och skattesats 2020 för Ronneby kommun föregås av 

en allmänpolitiskdebatt.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Sune Håkansson (RP), Magnus 

Pettersson (S), Roger Gardell (L), Nicolas Westrup (SD), Peter Bowin (V), 

Lova Necksten (MP), Kenneth Michaelsson (C), Willy Persson (KD), Malin 

Månsson (S), Anders Lund (M), Stefan Österhof (S), Ola Robertsson (S), 

Thomas Svensson (S), Åsa Evaldsson (M), Amani El-Ali Mazloum (S) och 

Annette Rydell (S).  
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§ 341 Dnr 2019-000494 041 

Budget 2020-2021 plan 2022-2023 för Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen överlämnar förslag till budget 2020-2021 plan 2022-2023 

till kommunfullmäktige för beslut.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att:  

¶ Borgensavgiften för de helägda kommunala bolagen för år 2020 ska 

vara 0,40 %, d.v.s. oförändrat från år 2019. 

¶ Internräntan ska vara 1,50 % för år 2020, d.v.s. oförändrat från år 

2019. 

¶ Att flytta budgetanslag för verksamheterna C840 vaktmästeri, C842 

kontorsmaterialförråd och C847 central budgång från 

KS/kommunledningsförvaltningen till Teknik Fritid och 

Kulturnämnden. 

¶ Från kommunens balanskonto för flyktingar anslå 9 560 tkr år 2020 

till de centrala kontona (finansieringskonton) i enlighet med 

kommunstyrelsens budgetförslag. 

¶ Fastställa strategiska målområden för budget 2020 samt strategiska 

målområden 2021-2022 i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

¶ Fastställa drift- och investeringsbudget 2020-2021 plan 2022-2023 i 

enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

¶ Godkänna en utökad låneram till totalt 32 mkr för 

Räddningstjänsten Östra Blekinge, givet att kommunfullmäktige i 

Karlskrona fattar samma beslut. Den ökade kapitalkostnaden ska 

inrymmas inom medlemsavgiften. Kommundirektören får i uppdrag 

att i samråd med Karlskrona återkomma till Kommunfullmäktige 

med förslag till uppdaterad förbundsordningen. 

¶ Kommunstyrelsen under år 2020 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 

kommunens skulder exklusive certifikatprogram under år 2020 med 

totalt 150 mkr. 

¶ Kommunstyrelsen under år 2020 har rätt att omsätta lån, dvs. låna 

upp belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till 

betalning under år 2020.      
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Kommunstyrelsens beslut 2019-10-29 

Kommunstyrelsen antar alliansens förslag till budget 2020-2021 och plan 

2022-2023  som sitt eget samt föreslår kommunfullmäktige att: 

¶ Borgensavgiften för de helägda kommunala bolagen för år 2020 

ska vara 0,40 %, d.v.s. oförändrat från år 2019. 

¶ Internräntan ska vara 1,50 % för år 2020, d.v.s. oförändrat från år 

2019. 

¶ Att flytta budgetanslag för verksamheterna C840 vaktmästeri, 

C842 kontorsmaterialförråd och C847 central budgång från 

KS/kommunledningsförvaltningen till Teknik Fritid och 

Kulturnämnden. 

¶ Från kommunens balanskonto för flyktingar anslå 9 560 tkr år 

2020 till de centrala kontona (finansieringskonton) i enlighet med 

kommunstyrelsens budgetförslag. 

¶ Fastställa strategiska målområden för budget 2020 samt 

strategiska målområden 2021-2022 i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag. 

¶ Fastställa drift- och investeringsbudget 2020-2021 plan 2022-2023 

i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

¶ Godkänna en utökad låneram till totalt 32 mkr för 

Räddningstjänsten Östra Blekinge, givet att kommunfullmäktige i 

Karlskrona fattar samma beslut. Den ökade kapitalkostnaden ska 

inrymmas inom medlemsavgiften. Kommundirektören får i 

uppdrag att i samråd med Karlskrona återkomma till 

Kommunfullmäktige med förslag till uppdaterad 

förbundsordningen. 

¶ Kommunstyrelsen under år 2020 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 

kommunens skulder exklusive certifikatprogram under år 2020 

med totalt 150 mkr. 

¶ Kommunstyrelsen under år 2020 har rätt att omsätta lån, dvs. låna 

upp belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till 

betalning under år 2020. 
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Sune Håkansson (RP), Magnus 

Pettersson (S), Roger Gardell (L), Nicolas Westrup (SD), Peter Bowin (V), 

Lova Necksten (MP), Kenneth Michaelsson (C), Willy Persson (KD), Malin 

Månsson (S), Anders Lund (M), Stefan Österhof (S), Ola Robertsson (S), 

Thomas Svensson (S), Åsa Evaldsson (M), Amani El-Ali Mazloum (S) och 

Annette Rydell (S).  

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till budget 

2020-2021 och plan 2022-2023 med följande förändringar: 

1)  

Avser målkapitlet enligt kommunstyrelsens budgetförslag sida 8 (sida 6 

i Alliansens material).  

 

Indikatorn nedan inom området En bra socialtjänst stryks. 
 
Indikator  Källa  Utfall 2018  Målvärde 

2020  

Uppföljning  

Kvalitén inom 

LSS grupp- 

och 

serviceboende

n  

KKIK  94 %  95 %*  År  

 

Indikatorn mäts inte längre. 

2)  

Avser målkapitlet enligt Kommunstyrelsens budgetförslag sida 11 (sida 

8 i Alliansens material). 

Befintlig text: 

Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2020. Kommundirektören 

utser ansvariga i kommun och bolag för åtgärd och uppföljning. 

Klardatum för respektive uppdrag anges efter varje uppdrag. Uppdragen 

ska hanteras i av uppdragen berörda nämnder. 

Befintlig text ersätts med följande: 

Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2020. Kommundirektören 

utser, i samråd med förvaltningschefer och bolagens VD, ansvariga i 

kommun och bolag för åtgärd och uppföljning. Klardatum för respektive 

uppdrag anges efter varje uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av 
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uppdragen berörda nämnder och styrelser. De uppdrag som ska hanteras 

i bolagen ges som ägardirektiv till berörda bolag. 

3)  

Avser not 1 till resultaträkningen enligt Kommunstyrelsens 

budgetförslag sida 25 (sida 1 centrala konton under avsnittet reserver i 

Alliansens budgetmaterial). 

På centrala konton finns reserverat 7,5 mkr för volymökningar förskola -

språkstödjare -förskollärare och barnskötare år 2020. Dessa reserverade 

medel föreslås omfördelas från centralt konto till Utbildningsnämndens 

budgetram för år 2020. 

Följdändringar kommer att behöva göras på sida 23, 27, 28 och 32 i det 

sammanställda budgetdokumntet. 

 

Roger Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Willy Persson (KD), Anders 

Lund (M) och Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till Roger Fredrikssons (M) 

yrkande.  

 

Magnus Pettersson (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas, Miljöpartiets 

och Vänsterpartiets förslag till budget 2020-2021 och plan 2022-2023 med 

följande förändring: 

1). Indikatorn nedan inom området En bra socialtjänst stryks. 
 
Indikator  Källa  Utfall 2018  Målvärde 

2020  

Uppföljning  

Kvalitén inom 

LSS grupp- 

och 

serviceboende

n  

KKIK  94 %  95 %*  År  

 

Indikatorn mäts inte längre. 

 

Lova Necksten (MP), Peter Bowin (V), Malin Månsson (S), Stefan Österhof 

(S), Ola Robertsson (S), Amani El-Ali Mazloum (S) och Annette Rydell (S) 

yrkar bifall till Magnus Petterssons (S) yrkande.  

 

Nicolas Westrup (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till 

budget 2020-2021 och plan 2022-2023.  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

20(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Sune Håkansson (RP) yrkar på följande tillägg till Alliansens budgetförslag: 

1). Sänkt stöd till partier, plus arvoden till politiker med 1,5 miljoner 

kronor. Kommunstyrelsen utarbetar förslag inför december 

sammanträdet. 

2). Äldrenämnden tillförs 10 miljoner kronor i anslag. 

3). Utbildningsnämnden tillförs 10 miljoner kronor i anslag.        

 

Beslutsgång  

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) låter meddela att han uppfattat fyra 

förslag till budget 2020-2021, plan 2022-2023: 

1) Kommunstyrelsens förslag med föreslagna förändringar av Roger 

Fredriksson (M). 

2) Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiets förslag till 

budget 2020-2021, plan 2022-2023 med föreslagna förändringar av 

Magnus Pettersson (S). 

3) Sverigedemokraternas förslag till budget 2020-2021, plan 2022-2023. 

4) Sune Håkanssons (RP) förslag som ordförande tolkar utgår från 

kommunstyrelsens förslag till ramar och dispositioner med följande 

förändringar: 

- Sänkt stöd till partier, plus arvoden till politiker med 1,5 

miljoner kronor. Kommunstyrelsen utarbetar förslag inför 

december sammanträdet. 

- Äldrenämnden tillförs 10 miljoner kronor i anslag. 

- Utbildningsnämnden tillförs 10 miljoner kronor i anslag. 

 

Sune Håkansson (RP) begär en ordningsfråga och menar att hans yrkande 

inte ska uppfattas som ett eget budgetförslag, utan som ett tilläggsförslag till 

kommunstyrelsens.  

Propositionsordning 1 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition på om Sune 

Håkanssons (RP) yrkande ska behandlas som ett eget budgetförslag eller 

tilläggsförslag till kommunstyrelsens, bifall mot avslag, och finner att 

kommunfullmäktige beslutar att yrkande ska behandlas som ett eget 

budgetförslag.  

Sune Håkansson (RP) reserverar sig till förmån för att hans yrkanden ska 

behandlas som ett tilläggsförslag till kommunstyrelsen förslag.       
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Propositionsordning 2 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition kommunstyrelsens, 

de Rödgrönas (Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet), 

Sverigedemokraternas och Sune Håkanssons (RP) förslag till budget 2020-

2021, plan 2022-2023 och finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning begärs.  

 

Propositionsordning 3 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer kontraproposition på de 

Rödgrönas, Sverigedemokraternas och Sune Håkanssons (RP) förslag till 

budget 2020-2021, plan 2022-2023 och finner att kommunfullmäktige utser 

de Rödgrönas förslag som motförslag till kommunstyrelsens.  

 

Omröstningsresultat  

Den omröstning som begärts under propositionsordning två ska nu 

verkställas och följande beslutsgång fastställs: 

De som öskar bifalla kommunstyrelsens förslag till budget 2020-2021, plan 

2022-2023 röstar ja. 

De som önskar bifall de Rödgrönas förslag till budget 2020-2021, plan 2022-

2023 röstar nej.  

Efter företagen omröstning, i enlighet med bilaga B till detta protokoll, avges 

tjugonio (29) ja-röster, arton (18) nej-röster, en (1) avstår och en (1) är 

frånvarande, varefter ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag till budget 2020-2021, plan 2022-2023.       

 

Propositionsordning 4 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition på Roger 

Fredrikssons (M) ändringsyrkande ett (1) avseende kommunstyrelsens 

förslag till budget 2020-2021, plan 2022-2023 och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma.  

 

Propositionsordning 5 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition på Roger 

Fredrikssons (M) ändringsyrkande två (2) avseende kommunstyrelsens 
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förslag till budget 2020-2021, plan 2022-2023 och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma. 

Propositionsordning 6 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition på Roger 

Fredrikssons (M) ändringsyrkande tre (3) avseende kommunstyrelsens 

förslag till budget 2020-2021, plan 2022-2023 och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
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Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Borgensavgiften för de helägda kommunala bolagen för år 2020 ska 

vara 0,40 %, d.v.s. oförändrat från år 2019. 

2. Internräntan ska vara 1,50 % för år 2020, d.v.s. oförändrat från år 

2019. 

3. Att flytta budgetanslag för verksamheterna C840 vaktmästeri, C842 

kontorsmaterialförråd och C847 central budgång från 

KS/kommunledningsförvaltningen till Teknik Fritid och 

Kulturnämnden. 

4. Från kommunens balanskonto för flyktingar anslå 9 560 tkr år 2020 

till de centrala kontona (finansieringskonton) i enlighet med 

kommunstyrelsens budgetförslag. 

5. Fastställa strategiska målområden för budget 2020 samt strategiska 

målområden 2021-2022 i enlighet med kommunstyrelsens förslag 

med följande förändringar : 

-  Indikatorn kvalitén inom LSS grupp- och serviceboenden 

(kommunstyrelsens budgetförslag sida 8, sida 6 i alliansens 

material) stryks då den inte mäts längre.  

- Texten ”Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att 

ge Kommundirektören följande uppdrag för 2020. 

Kommundirektören utser ansvariga i kommun och bolag för 

åtgärd och uppföljning. Klardatum för respektive uppdrag anges 

efter varje uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av uppdragen 

berörda nämnder” (sida 11 i kommunstyrelsens budgetförslag, 

sida 8 i alliansens material).  
 

ersätts med följande:  

 

”Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att ge 

Kommundirektören följande uppdrag för 2020. 

Kommundirektören utser, i samråd med förvaltningschefer och 

bolagens VD, ansvariga i kommun och bolag för åtgärd och 

uppföljning. Klardatum för respektive uppdrag anges efter varje 

uppdrag. Uppdragen ska hanteras i av uppdragen berörda 

nämnder och styrelser. De uppdrag som ska hanteras i bolagen 

ges som ägardirektiv till berörda bolag”. 
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6. Fastställa drift- och investeringsbudget 2020-2021 plan 2022-2023 i 

enlighet med kommunstyrelsens förslag med följande förändring: 

- Avseende not 1 till resultaträkningen enligt Kommunstyrelsens 

budgetförslag sida 25 (sida 1 centrala konton under avsnittet 

reserver i Alliansens budgetmaterial).  
 
På centrala konton finns reserverat 7,5 mkr för volymökningar 

förskola -språkstödjare -förskollärare och barnskötare år 2020. 

Dessa reserverade medel omfördelas från centralt konto till 

Utbildningsnämndens budgetram för år 2020.  
 
Följdändringar görs på sida 23, 27, 28 och 32 i det sammanställda 

budgetdokumntet. 

 

7. Godkänna en utökad låneram till totalt 32 mkr för Räddningstjänsten 

Östra Blekinge, givet att kommunfullmäktige i Karlskrona fattar 

samma beslut. Den ökade kapitalkostnaden ska inrymmas inom 

medlemsavgiften. Kommundirektören får i uppdrag att i samråd med 

Karlskrona återkomma till Kommunfullmäktige med förslag till 

uppdaterad förbundsordningen. 

8. Kommunstyrelsen under år 2020 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 

kommunens skulder exklusive certifikatprogram under år 2020 med 

totalt 150 mkr. 

9. Kommunstyrelsen under år 2020 har rätt att omsätta lån, dvs. låna 

upp belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning 

under år 2020. 

 

Budgeten i sin helhet biläggs protokollet genom bilaga 1. 

 

Reservationer 

Ledamöterna från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet 

reserverar sig till förmån för eget förslag till budget 2020-2021, plan 2022-

2023. 

________________ 

Exp: 

Samtliga nämnder 

Samtliga förvaltningschefer 

Ekonomienheten 

AB Ronneby Industrifastigheter 

Ronnebyhus AB 
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Ronneby Miljö och Teknik AB 
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§ 342 Dnr 2019-000495 041 

Skattesats år 2020 

 

Sammanfattning  

I enlighet med 11 kap 8 § kommunallagen ska kommunstyrelsen före 

oktober månads utgång föreslå skattesatsen för den kommunalskatt som 

ingår i den preliminära inkomstskatten under det följande året. 

Kommunfullmäktige ska fastställa skattesatsen före november månads 

utgång (11 kap 11 § kommunallagen).  

Bedömning 

Oförändrad skattesats föreslås. Det innebär att skattesatsen år 2020 blir 21,91 

kronor  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att fastställa 

skattesatsen till 21,91 kronor för år 2020, d.v.s. oförändrat från år 2019.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-10-29 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa skattesatsen till 

21,91 kronor för år 2020, d.v.s. oförändrat från år 2019.  

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.       

Beslut 

Kommunfullmäktige fastställer skattesatsen till 21,91 kronor för år 2020, 

d.v.s. oförändrat från år 2019. 

________________ 

Exp: 

Ekonomienheten  
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§ 343 Dnr 2019-000563 049 

Utökad investeringsram för fiberavdelningen 2019 

 

Sammanfattning  

Ronneby Miljö & Teknik AB anhåller om utökad investeringsram från 44 

miljoner kronor till 60 miljoner kronor (en ökning med 16 miljoner kronor) 

för fiberavdelningen 2019.  

Bedömning 

Beslutad investeringsram för 2019 på 44 Mkr räcker inte till då planen för att 

bygga ut fibernätet till 100 % verkställs. För 2019 beräknas investeringarna 

av etapp 1 uppgå till ca 31 Mkr. I tidigare beslutad investeringsram fanns en 

post på 11 Mkr för ombyggnad och uppgradering av fibernätet till 

Ronnebyhus fastigheter, denna investering skjuts på framtiden och de 

beviljade investeringarna flyttas till att nå 100 % målet. investeringsbehovet 

för 2019 gällande de sista 10 % tör 2019 var 4 Mkr. Kvarstår gör då den 

önskade utökningen av investeringsramen för 2019 med 16 Mkr.  

Styrelsen för Ronneby Miljö & Teknik AB beslut 2019-09-19 

Styrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna en utökad 

investeringsram från 44 Mkr till 60 Mkr för Fiberavdelningen. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna en utökad 

investeringsram från 44 miljoner kronor till 60 miljoner kronor (en ökning 

med 16 miljoner kronor) för Ronneby Miljö & Teknik AB och 

fiberavdelningen 2019. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.       
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Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner en utökad investeringsram från 44 miljoner 

kronor till 60 miljoner kronor (en ökning med 16 miljoner kronor) för 

Ronneby Miljö & Teknik AB och fiberavdelningen 2019. 

________________ 

Exp: 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Peter Berglin (VD) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Cecilia Mårtenson (Ekonomichef) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Olof Lindqvist (Driftchef fiber)  

Ekonomienheten, Johan Sjögren (ekonomichef)  
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§ 344 Dnr 2019-000594 001 

Konsekvensanalys fiberutbyggnad 

 

Sammanfattning  

Ronneby Miljö & Teknik AB behandlade vid mötet 2019-09-19 § 9 ett 

ärende avseende konsekvensanalys fiberutbyggnad. I sitt beslut anhåller 

bolaget i första hand om ett aktieägartillskott om 137 miljoner kronor. I 

andra hand anhåller bolaget att ägaren (Ronneby kommun) ska äga 

utbyggnaden och nätet på landsbygden men att bolaget utför utbyggnaden, 

driften samt underhåll av nätet.  

 

Beslutet och analysen grundar sig på en utredning, på beställning av 

Ronneby Miljö & Teknik AB, utförd av Ernst and Young (EY). Utredningen 

bifogas utskickat material.  

Styrelsen för Ronneby Miljö & Teknik AB beslut 2019-09-19 

Styrelsen beslutar föreslå att ägaren ska ge ett aktieägartillskott på nuvarande 

bedömning 137 miljoner kronor som första alternativ och som andra 

alternativ äga utbyggnaden och nätet på landsbygden. Miljöteknik utför 

utbyggnaden och driften samt underhåll av nätet.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå Ronneby Miljö & 

Teknik AB begäran om ett aktieägartillskott med motiveringen att ägaren 

kommer säkra bolagets framtid. Ägaren bedömer vidare att de obeskattade 

reserver som finns i bolaget kommer räcka i det initiala skeendet. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Jan-Eric Wildros (S) och Magnus Pettersson (S). 

Yrkanden 

Jan-Eric Wildros (S) yrkar bifall till styrelsen för Ronneby Miljö & Teknik 

AB:s förslag. 

Magnus Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition på framförda 

yrkanden och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.       
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Beslut 

Kommunfullmäktige avslår Ronneby Miljö & Teknik AB begäran om ett 

aktieägartillskott med motiveringen att ägaren kommer säkra bolagets 

framtid. Ägaren bedömer vidare att de obeskattade reserver som finns i 

bolaget kommer räcka i det initiala skeendet. 

 

Reservation 

Jan-Eric Wildros (S) reserverar mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

________________ 

Exp: 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Peter Berglin (VD) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Cecilia Mårtenson (Ekonomichef) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Olof Lindqvist (Driftchef fiber)  

Ekonomienheten, Johan Sjögren (ekonomichef)  
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§ 345 Dnr 2019-000576 346 

Taxehöjning nuvarande VA-taxa 

 

Sammanfattning  

Ronneby Miljö & Teknik AB inkommer med förslag om att höja nuvarande 

VA-taxa med 7 %. 

Styrelsen för Ronneby Miljö & Teknik AB beslut 2019-09-19 

Styrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att godkänna 

taxehöjningen enligt förslaget på 7 % fr.o.m. 2020.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna en taxehöjning 

av nuvarande VA-taxa enligt förslaget på 7 % fr.o.m. 2020. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner en taxehöjning av nuvarande VA-taxa enligt 

förslaget på 7 % fr.o.m. 2020, till detta protokoll bifogad bilaga 2. 

________________ 

Exp: 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Peter Berglin (VD) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Cecilia Mårtenson (Ekonomichef) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Conny Miketinac (Driftchef VA)  
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§ 346 Dnr 2019-000577 356 

Taxehöjning villor Renhållning 

 

Sammanfattning  

Ronneby Miljö & Teknik AB inkommer med förslag på taxehöjning från 1 

januari 2020 för renhållning villor. Förslaget är för att täcka de 

kostnadsökningar som skett. Vi ser i budgetförslaget för år 2020 ett 

underskott på 1 500 000kr.  

Styrelsen för Ronneby Miljö & Teknik AB beslut 2019-09-19 

Styrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att godkänna 

taxehöjningen enligt förslaget på 8 %. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna taxehöjningen 

enligt förslaget på 8 %. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner en taxehöjning enligt förslaget på 8 %, till 

detta protokoll bifogad bilaga 3. 

________________ 

Exp: 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Peter Berglin (VD) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Cecilia Mårtenson (Ekonomichef) 

Ronneby Miljö & Teknik AB, Annelie Carlsson (Driftchef renhållning)  
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§ 347 Dnr 2018-000062 349 

Havsplan för Blekinges kustkommuner 

 

Sammanfattning  

Den mellankommunala havsplanen är nu färdig för antagande. Planen har 

varit utställd på samråd under tiden 2018-02-21 till 2018-05-04 och utställd 

för granskning under tiden 2019-05-27 till 2019-09-08. När havsplanen har 

antagits och vunnit laga kraft kommer den att ersätta den kommunala 

översiktsplanen inom det aktuella området.  

 

Kommunen har tillsammans med övriga kustkommuner i Blekinge beviljats 

KOMPIS-bidrag för arbetet med havsplanen. Arbetet har till stor del med 

hjälp av konsult som upphandlats för uppdraget.  

Bedömning 

Under utställningen inkom 18 skriftliga yttranden. Åtta yttranden innehöll 

synpunkter på havsplanens innehåll och tio yttranden var helt utan erinran. 

Här kan noteras särskilt att flera myndigheter däribland Länsstyrelsen i 

Skåne, Försvarsmakten och Vattenmyndigheten Södra Östersjön inte hade 

något att erinra mot förslaget till havsplan. 

 

Inkomna synpunkter har framförallt rört önskemål om kompletteringar och 

förtydliganden kring olika sakfrågor och upplysningar om 

tillståndsprövningar som kan bli aktuella vid prövning av olika verksamheter 

i havsområdet och pågående arbeten med nya marina naturreservat, natura 

2000 område för tumlare och utredning om nya riksintressen för 

energidistribution. En del synpunkter har rört önskemål om att korrigera rena 

brister eller felaktigheter i beskrivning av planeringsförutsättningar och 

konsekvenser. 

 

Förekommande synpunkter har till största delen kunna tillgodosetts genom 

ändringar i planhandlingarna. Kommunerna har gjort bedömningen att 

ändringarna inte utgör väsentliga ändringar som skulle innebära att förslaget 

till havsplan behöver ställas ut på nytt. Förändringarna redovisas nedan:  
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Nedan listas de övergripande förändringar som utställningen föranlett 

rörande havsplanens plankarta:  

¶ Justering av områdesgräns för område 5 med anledning av justerad 

gräns för planerat nytt marint naturreservat vilken ligger till grund för 

områdesgränsen. 

¶ Komplettering med gräns kopplad till pågående inventering av 

naturvärden i området utanför Hanö inför ett eventuellt framtida 

utpekande av områdesskydd – om höga marina naturvärden påträffas.  

 

Nedan listas de övergripande förändringar som utställningen föranlett 

(utöver ändringar av mer redaktionell karaktär som inte listas nedan): 

Inledning 

¶ Komplettering med text som tydligare lyfter fram breda och öppna 

dialoger och kompensationsåtgärder som verktyg för att nå fram till 

samförståndslösningar vid kommande tillståndsprövningar i 

havsområdet. 

¶ Komplettering rörande havsplanens mandat kring möjligheten för 

kommuner att inrätta såväl marina naturreservat som marina 

biotopskydd. 

¶ Komplettering rörande det pågående arbetet med att ta fram regionala 

handlingsplaner för marint skydd i Sverige.  

Planförslag 

¶ Förtydligande kring havsplanens möjliga påverkan på sjöfarten i 

planområdet.  

¶ Förtydligande av motiv till utpekade huvudanvändningar. 

¶ Förtydligande kring yrkesfiskets anspråk i havsområdet och havsplanens 

roll för bevarande och utveckling av ett lokalt hållbart yrkesfiske. 

¶ Förtydligande kring havsplanens vägledande texter rörande möjligheten 

för etablering av anläggningar för vattenbruk inom planområdet. 

¶ Komplettering med upplysning om att Länsstyrelsen utreder ett marint 

område kring Hanö-Listershuvud för att undersöka ev. förekomst av 

marina naturvärden.  

¶ Kompletteringar enligt det tillägg som följde med 

utställningshandlingen rörande upplysning om att försvarsmaktens 

intressen enligt miljöbalken kommer att prioriteras i de fall samordning 

inte går att uppnå: òOm energiªndam¬let och fºrsvarsintresset inte g¬r 

att samordna, är det försvarets intressen som ska ges företräde, se 3 kap 

9 Ä MBò. 
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Planeringsförutsättningar 

¶ Uppdatering av kartor med saknad eller reviderad information  

¶ Ytterligare uppdelning av luft- och sjöfart genom underrubriker 

¶ Komplettering kring övergödningens ekologiska effekter. 

¶ Komplettering med information om ytterligare miljögifter som 

påverkar havet 

¶ Havsplanen kompletteras med upplysning om pågående utredning 

kring ett framtida utpekande av transmissionsnätet som riksintresse för 

energidistribution.  

¶ Komplettering kring senaste igångsättningstid och pågående prövning 

av ansökan om att få ändra från 170 till 220 meters höjd för 

tillståndsgiven vindkraftspark vid Taggen 

 

Konsekvenser 

¶ Komplettering kring vilken lagstiftning som är aktuell vid prövning av 

olika typer av verksamheter. 

¶ Korrigering av motstridiga uppgifter. 

¶ Kompletterande motivering kring hur dumpning av muddermassor till 

havs kan innebära mindre miljöpåverkan än uppläggning på land. 

¶ Komplettering kring ledningsdragningar i havsområdet. 

 

Merparten av inkomna synpunkter har varit möjliga att gå tillmötes. Vissa 

synpunkter har bedömts vara av sådan art att dessa bedömts vara uppfyllda i 

tillräcklig omfattning i redan framtaget förslag. Sjöfartsverkets önskan om en 

uppdelning av avsnittet Luft- och sjöfart i två separata avsnitt har inte 

tillgodosetts fullt ut. I dokumentet kommer dock respektive trafikslag att 

särredovisas under egna underrubriker där så är möjligt för att ytterligare 

förtydliga havsplanen. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att anta Havsplan för Blekinges kustkommuner.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Havsplan för 

Blekinges kustkommuner. 
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Uppdaterat efter kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

I dokumentet har två faktafel uppmärksammats efter det att havsplanen var 

ett ärende på KS. Följande revideringar har gjorts i planbeskrivningen för 

havsplan för Blekinges kustkommuner inför antagandet i KF 191128.  

 
Revidering sida 61 
Felaktig beskrivning av ”Riksintresse för yrkesfiske hamn” 

 

Tidigare formulering:   Ny formulering: 
 

 

 

 

 

 

 

Revideringar sida 63 
 

Vattenbruk är inget riksintresse, utan endast ett särskilt intresse.  

 

Tidigare formulering:    Ny formulering:  

 
 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens med ovan föreslagna korrigeringar, 

ordförande ställer proposition på detsamma och finner att 

kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.       
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Beslut 

Kommunfullmäktige antar Havsplan för Blekinges kustkommuner med 

korrigeringar i enlighet med förslag uppdaterat efter kommunstyrelsens 

sammanträde 2019-11-05.  

________________ 

Exp: 

Kristina Eklund, Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen  

Länsstyrelsen i Blekinge Län 

Karlskrona kommun 

Karlshamns kommun  

Sölvesborgs kommun  

Miljö - och byggnadsnämnden  
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§ 348 Dnr 2019-000327 250 

Framtida exploatering av södra Johannishus 

 

Sammanfattning  

För att frigöra marken på Ålycke och Prästgården krävs att ett nytt vård- och 

omsorgsboende byggs. Det är möjligt att bygga nytt boende tillsammans 

med förskola. En sådan skulle kunna byggas som en fastighet med förskola i 

bottenplan och två våningar vård- och omsorgsboende. För att möjliggöra att 

en ny samhällsfastighet byggs i södra Johannishus behövs beslut om vilken 

inriktning man kommunen ska jobba vidare med.  

Bedömning 

Kort beskrivning av fastigheterna och byggnaderna 

På fastigheten Hjortsberga 4:188 ligger Prästgården. Där inryms förskola 

med två avdelningar. Marken ägs av Ronneby kommun. Byggnaden ägs och 

förvaltas av kommunen. Några större investeringar har inte skett, dock har 

ett utesov gjorts 2017.  

 

Hjortsberga 4:41. Ronnebyhus äger marken och byggnaderna. Här ligger 

förskolan Nyponet med tre avdelningar samt Ålycke servicehus. Nerlagda 

kostnader för projektet som Kommunfullmäktige avbröt ligger på cirka 

1 200 tkr. Ronnebyhus håller på att sammanställa deras externa kostnader i 

detta ärende. Ronnebyhus installerade ett nytt värmesystem samt solceller 

under 2017-2018 till en kostnad på cirka 7 000 tkr. Äldrenämnden förhyr 

idag totalt 3501 kvm BOA. På fastigheten finns ytterligare fem bostadshus 

(annexen). Fyra enplanshus med två lägenheter vardera och ett tvåplanshus 

med fyra lägenheter. Totalt 12 lägenheter. Dessa hus hyrs inte av 

äldrenämnden. Ålyckefastigheten kommer under oktober månad att 

diskuteras ur Ronnebyhus perspektiv på ett styrelsesammanträde.  

 

På den obebyggda fastigheten Hjortsberga 4:57 finns byggrätt kvar för 

allmänt ändamål. Denna fastighet ligger inom samma byggnadsplan som 

Ålycke-fastigheten. Marken ägs av Ronneby kommun. Denna fastighet 

skulle kunna vara ett komplement till Hjortsberga 4:41 för att utöka 

byggrätten.  
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Gällande planförutsättningar 

För prästgården finns ingen detaljplan varpå möjligheten att göra om det till 

bostäder ses som goda. Utökas fastigheten med flera byggnader eller 

tillbyggnader kan detaljplan komma att krävas.  

 

På Ålycketomten finns en byggnadsplan från 1958. Ändamålet för 

Hjortsberga 4:41 är allmänt ändamål. Då planen är gammal och begränsande 

bör en ny detaljplan tas fram för att säkerställa att användningen och 

eventuell nybyggnation ryms inom vad som är möjligt.  

 

 

 

Samhällsfastighet 

Med samhällsfastigheter avses ”fastighet som brukas till 

övervägande del av skattefinansierad verksamhet och är specifikt 

anpassad för samhällsservice. Dessutom inkluderas 

trygghetsboende under begreppet samhällsfastigheter”. Exempel på 

samhällsfastigheter är fängelser, skolor, äldreboenden och sjukhus. 

Samhällsfastighet kan vara en hel byggnad eller del av, exempelvis 

förskola i bottenvåning och bostäder på övriga våningsplan.  
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Förändringar 

För att frigöra marken på Ålycke och Prästgården krävs att ett nytt vård- och 

omsorgsboende byggs. Det är möjligt att bygga nytt boende tillsammans 

med förskola. En sådan skulle kunna byggas som en fastighet med förskola i 

bottenplan och två våningar vård- och omsorgsboende. För att täcka framtida 

behov av förskoleplatser bör man planera för sex avdelningar. En sådan 

fastighet kostnadsberäknas till ca 130 miljoner.  

 

I södra Johannishus på fastigheten Hjortsberga 4:73 har miljö- och 

byggnadsnämnden fått i uppdrag att ta fram ny detaljplan. Kommunen äger 

Hjortsberga 4:73 och ytorna finns där för att påbörja en utbyggnad av 

Johannishus. På denna mark bör en placering av en samhällsfastighet utifrån 

ovan beskrivning kunna vara en lämplig placering. Det skapar också en 

möjlighet att bygga vidare på behovet av nya bostäder, både villor och 

lägenheter. Samhällsservice finns i närheten och ett infrastruktursnätverk 

som lätt kan kopplas på.  

 

 

En samhällsfastighet enligt ovan kan byggas i egen regi med drift av 

kommunal personal. Som alternativ kan byggnaden byggas (upphandlas) 

genom extern part och kommunen har ett hyreskontrakt. Om kommunen 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

41(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

avser att uppföra en samhällsfastighet gäller som huvudregel LOU. Lagen 

gäller även i de fall det finns garantiåtaganden från kommunen att hyra 

byggnaden efter uppförandet.  

Gällande Prästgården som idag innehåller förskola kan den byggas om till 

bostäder. Detaljplan saknas för fastigheten men sannolikt krävs det 

planläggning om markens användning förändras väsentligt. 

Förutsättningarna för antal lägenheter och ombyggnationskostnader får 

utreda mer noggrant.  

 

För Ålycke gäller att fastigheten skulle kunna byggas om till trygghetslägen-

heter. Evakueringslokaler kan komma att behövas liksom ersättningslokaler 

för hemtjänstens personal. Ägardirektiv om ombyggnation kommer i så fall 

att krävas. Upphandling kommer att krävas. Som alternativ kan fastigheten 

säljas till privat som vidare utvecklar fastigheten. Rådigheten att bestämma 

över vad som blir på fastigheten tappas då. 

 

Ställningstagande 

 

Utredas vidare: 

¶ Det är mycket pengar investerade i Ålyckefastighetens värmesystem. 

Det behövs utredas huruvida det är möjligt att ställa om dessa 

huskroppar (den huskroppen som inrymmer huvudinstallationerna 

bör man spara) till nya uthyrningsbara lägenheter alternativt 

trygghetslägenheter.  

¶ Kan delar av anläggningen rivas för att uppföra nya lägenheter? 

¶ Utreda behovet av nya detaljplaner för omställningen utifrån de 

beslut som fattas 

  

 

Arbetshypotes att arbeta vidare med ï två alternativ 

1. Kommunen kontrakterar en privat aktör som bygger ny 

samhällsfastighet på mark som kommunen pekar ut i södra 

Johannishus och kommunen upphandlar ett hyreskontrakt. Aktören 

som bygger samhällsfastigheten tar samtidigt över befintliga 

fastigheter (värdering behövs inför försäljning). Kommunen ställer 

krav på att ställa om Ålycke till trygghetsboende. Prästgården kan i 
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detta alternativ säljas till aktören (värdering behövs inför försäljning) 

eller lämnas till försäljning på marknaden. 

 

2. Kommunen upphandlar byggandet av ny samhällsfastighet. I 

upphandlingen ingår det att vinnaren av upphandlingen tar över 

Ålycke och Prästgården med kravet att ställa om fastigheterna till 

trygghetsboende och bostäder. 

Utifrån vilken av arbetshypoteserna man väljer så kommer det 

efterhand att krävas ett antal beslut som baseras på vilken väg 

kommunen tar. 

 

¶ Besluta om Hjortsberga 4:41 (Ålycke) ska säljas. Ronnebyhus 

behöver då mark på annat håll i Johannishus för att kunna bygga nya 

lägenheter. Förslagsvis i det område som är under planläggning. 

¶ Besluta om samhällsfastigheten med kombinerad vård- och 

omsorgsboende/förskola ska byggas och i vilken form: 

¶ Besluta om samhällsfastigheten ska byggas i egen regi med 

kommunal drift 

¶ Besluta om samhällsfastigheten ska byggas i privat regi med 

kommunal drift 

¶ Besluta om samhällsfastigheten ska byggas och drivas i privat regi 

¶ Besluta att lokalisera en ny samhällsfastighet i södra Johannishus 

¶ Ge miljö- och byggnadsnämnden i uppdrag att påbörja ny detaljplan 

för södra Johannishus.  

¶ Besluta om tidsplan för de beslut som fattas 

¶ Besluta om att bygga om gamla Ålycke till trygghetsboende  

¶ Ägardirektiv till Ronnebyhus enligt de beslut som tas 

 

Kommunfullmäktige behöver ta ställning till vilken del av arbetshypoteserna 

som man ska jobba vidare mot för att kunna ta de beslut som krävs för 

genomförande..  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge miljö- och 

byggnadsnämnden ett planuppdrag om en ny detaljplan för området Södra 

Johannishus innehållande förskola, vård- och omsorgsboende samt bostäder. 
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Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.       

Beslut 

Kommunfullmäktige ger miljö- och byggnadsnämnden ett planuppdrag om 

en ny detaljplan för området Södra Johannishus innehållande förskola, vård- 

och omsorgsboende samt bostäder. 

________________ 

Exp: 

Miljö - och byggnadsnämnden 

Miljö - och byggnadsförvaltningen, Anette Andersson  

Mark- och exploateringsenheten, Anna Hinseäng  

Mark- och exploateringsenheten, Sandra Danielsson   
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§ 349 Dnr 2019-000574 210 

Uppdrag ny detaljplan för del av Hoby 19:1 

 

Sammanfattning  

Ronneby kommun växer och ett ökat behov av bostäder och förskoleplatser 

finns i hela kommunen. Behovet av ny detaljplanelagd mark för förskola 

samt bostäder i Bräkne-Hoby ökar. Ny detaljplan i områden Br-02 och Br-03 

överensstämmer med gällande översiktsplan.  

Bedömning 

Ronneby kommun växer och med det kommer ett ökat behov av bostäder 

och förskoleplatser. I Bräkne-Hoby exploateras för nuvarande Stenåsa och 

det finns ytterligare två planbesked för bostäder. En avsiktsförklaring mellan 

kommunen och Sydarkivera för ett utbyggt arkivcentrum behandlas, vilket 

skulle kunna innebära behov av en omlokalisering av förskolan i 

Tingsgården. Detta betyder att behovet av ny detaljplanelagd mark för 

förskola ökar.  

 

För att möjliggöra för framtida utveckling av Bräkne-Hoby så behöver en 

detaljplan för förskola tas fram. I gällande översiktsplan finns det områden 

utpekade med avsikt att komplettera befintlig bebyggelse. Utifrån 

översiktsplanen har man tittat på möjligheten för förtätning av tätorten med 

hänsyn till rådande naturförhållanden. Områdena Br-02 och Br-03 bedöms 

lämpliga för etablering av en förskola.  
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Här bör man ge ett planuppdrag för förskola. Uppdraget inleds förslagsvis 

med ett planprogram som utreder förutsättningarna för etablering av en 

förskola i området och väger olika placeringar mot varandra. Behovet av 

förskoleplatser i Bräkne-Hoby bedöms framöver öka. I Bräkne-Hoby finns 

idag ingen detaljplanelagd mark för förskoleetablering.  

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta ge Miljö- och Byggnadsnämnden i 

uppdrag att ta fram detaljplan för förskola inom område BR-02 eller Br-03.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge Miljö- och 

Byggnadsnämnden i uppdrag att ta fram detaljplan för förskola inom område 

BR-02 eller Br-03. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag. 
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Beslut 

Kommunfullmäktige ger miljö- och byggnadsnämnden i uppdrag att ta fram 

detaljplan för förskola inom område BR-02 eller Br-03. 

________________ 

Exp: 

Miljö - och byggnadsnämnden 

Miljö - och byggnadsförvaltningen, Anette Andersson  

Mark- och exploateringsenheten, Anna Hinseäng 

Mark- och exploateringsenheten, Sandra Danielsson   
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§ 350 Dnr 2019-000558 805 

Aktivitetsbidrag 2019 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid - och kulturnämnden 2019-09-12 

I de gällande reglerna för bidrag till föreningar ( KF 2017-12-17 §422) anges 

under punkten 3 .6 under rubriken ” Beslut om verksamhetsbidrag till 

fritidsföreningar” följande: 

 

”Grundbidrag: 25 kronor/ medlem/ år 

Aktivitetsstöd: 4 kr/deltagartillfälle och 15 kr per sammankomst. 

 

Skulle en lägre eller högre budget anslås prioriteras bidragen till barn- och 

ungdomsverksamhet och räknematriserna justeras efter antagen budget. ” 

 

Ovanstående text kan tolkas som att om summorna ska justeras behövs ett 

fullmäktigebeslut. Genom åren har det alltid legat på nämndsnivå att göra 

dessa justeringar. Idag är det således nämnden för Teknik-, Fritid- och 

Kultur som bör göra denna justering. Tidigare fattades beslut i Fritid- och 

Kulturnämnden.  

Bedömning 

Vi kan konstatera att om vi bibehåller den angivna nivån för bidrag kommer 

inte budgeterade medel att gå åt. Vi föreslår därför att fullmäktige genom 

beslut ger nämnden för TFK mandatet att justera bidragsnivåerna så att 

samtliga medel förbrukas. Observera att det aldrig kan vara frågan om en 

sänkning av bidrag.  

Nuvarande formulering i bidragsreglerna ska omformuleras till 2020 så att 

beslutet ligger på rätt nivå d.v.s. På nämnden för Teknik-, Fritid- och Kultur.  

Förslag till beslut 

Nämnden för Teknik-, Fritid-, och Kultur beslutar föreslå Kommunstyrelsen 

föreslå Fullmäktige att ge beslutsrätten till nämnden för Teknik-, Fritid-och 

Kultur att justera nivån på aktivitetsstöd i syfte att tillse att alla medel nyttjas 

till fullo.   
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Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut 2019-09-12 § 106 

Teknik-fritid - och kulturnämnden beslutar föreslår Kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att ge beslutsrätten till nämnden för Teknik-Fritid- och 

Kultur att justera nivån på aktivitetsstöd i syfte att tillse att alla medel nyttjas 

till  fullo. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge teknik-fritid - och 

kulturnämnden beslutsrätten att justera nivån på aktivitetsstöd i syfte att tillse 

att alla medel nyttjas till fullo. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.     

Beslut 

Kommunfullmäktige ger teknik-fritid - och kulturnämnden beslutsrätten att 

justera nivån på aktivitetsstöd i syfte att tillse att alla medel nyttjas till fullo. 

________________ 

Exp: 

Teknik-fritid - och kulturnämnden  

Teknik-fritid - och kulturnämnden, Anders Karlsson  

Teknik-fritid - och kulturnämnden, Nicklas Martinsson  
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§ 351 Dnr 2019-000535 821 

Projektplan för uppförande av idrottshall i Listerby 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid - och kulturnämnden 2019-06-13 § 82  

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen har tillsammans med Miljö- och 

byggnadsförvaltningen arbetat fram ett förslag på en projektplan för 

uppförande av idrottshall i Listerby. Anledningen till projektplanen är att 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen har erhållit ett särskilt uppdrag från 

kommunfullmäktige i budgeten med redovisning till kommunstyrelsen, juni 

2019.  

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att se det särskilda uppdraget som avrapporterat 

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut 2019-06-13 

Teknik-fritid - och kulturnämnden föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att se det särskilda uppdraget som avrapporterat. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna projektplanen 

med förändringen att projektmålet formuleras enligt följande: 

- Målet är att skapa en idrottshall i Listerby. Idrottshallen ska 

inkluderas i befintlig samhällsstruktur och uppföras på platsen där 

livsmedelsaffären tidigare låg. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      
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Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner projektplanen med förändringen att 

projektmålet formuleras enligt följande: 

- Målet är att skapa en idrottshall i Listerby. Idrottshallen ska 

inkluderas i befintlig samhällsstruktur och uppföras på platsen där 

livsmedelsaffären tidigare låg. 

________________ 

Exp: 

Teknik-fritid - och kulturnämnden  

Teknik-fritid - och kulturnämnden, Anders Karlsson  
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§ 352 Dnr 2019-000559 317 

Samförläggning el- och lyktstolpar 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid - och kulturnämnden 2019-09-12 § 99 

Ronneby Miljö & Teknik har i uppdrag att ansluta fiber i Ronneby Kommun. 

TF har inte under 2018 erhållit information om var och när deras framdrift 

sker vilket innebär att TFK inte har några reserverade medel för 

samförläggning vid nedgrävning av luftledningar samt utbyte av gamla 

belysningsstolpar, oftast i trä med farmarlampor med natriumlampor. Vidare 

så är det Trafikverket som på merparten av sträckningar är väghållare och 

deras krav vid utbyte av belysningsstolpar är att dem ska vara eftergivliga 

vid påkörning. TFK äskar därför medel för att ”gå med” och markförlägga 

kommunens elledningar samt byta ut belysningsstolpar inkl armaturer .En 

grov kalkyl enligt följande har upprättats med de förutsättningar som idag är 

kända utifrån vägsträckning, 30 000 meter, där fiberförläggning pågår och 

ska pågå under 2019. 

 

Normal schaktkostnad 360 kr/m utan samförläggning = 10,8 mkr 

Vid samförläggning 60 kr/m vid samförläggning = 1,8 mkr 

(En besparing på 9,2 mkr) 

 

Antal stolpar och ljuspunkter som berörs som idag är känt är ca 150 st. 

Ca 75 st ”kommunala a 2500kr/st = 412,5 tkr 

Ca 75 st TRV eftergivliga a 5500 kr /st = 187,5 tkr 

Total kostnad för stolpar med armatur = 600 tkr 

 

Elmaterial, kablage, elskåp mm = 525 tkr 

 

Beräknad samordningsvinst utbyte av stolpar är ca 2,5 mkr eftersom kranbil 

och bil med TMA-skydd krävs. 

 

Livslängd natriumlampor ca 2 år 
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Livslängd LEDlampor ca 25 år 

Energibesparing natrium kontra LED är ca 70% 

Byte av en ljuspunkt kostar ca 2500 kr eftersom kranbil samt bil med TMA-

skydd krävs. 

Underhållskostnaderna minskar drastiskt om byte sker 

 

Totalt hittills 2,925 mkr 

 

Total samordningsvinst hittills 6,5 mkr om samförläggning sker. 

Bedömning 

Gatu/Park enhetens bedömning är Ronneby kommun bör följa Ronneby 

Miljö & Teknik:s fiberförläggning och göra de åtgärder som beskrivs. Detta 

för att samordningsvinsterna är stora och besparar Ronneby kommun stora 

investeringskostnader som annars skulle gjorts inom en snar framtid (delvis 

pga reservdelshållning och utfasning av natriumlampor på marknaden). 

Dessutom är energibesparingarna och underhållskostnader faktorer av stor 

vikt både vad gäller ekonomi samt miljö.  

Förslag till beslut 

Gatu/Parkenheten föreslår TFK-nämnden att föreslå KSAU att föreslå KS att 

föreslå KF att tillskjuta investeringsmedel i 2019 års investeringsbudget samt 

i budget 2020-2021 om 3,9 mkr per år.  

Teknik-fritid- och kulturnämndens beslut 2019-09-12 

Teknik-fritid - och kulturnämnden beslutar föreslå Kommunfullmäktige att 

tillskjuta investeringsmedel i 2019 års investeringsbudget samt i budget 

2020-2021 om 3,9 mkr per år. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja teknik-fritid - och 

kulturnämnden investeringsmedel om 3,9 miljoner kronor i 2019 års 

investeringsbudget. Finansiering sker via extern upplåning. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.        
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Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar teknik-fritid - och kulturnämnden 

investeringsmedel om 3,9 miljoner kronor i 2019 års investeringsbudget. 

Finansiering sker via extern upplåning. 

________________ 

Exp: 

Teknik-fritid - och kulturnämnden  

Teknik-fritid - och kulturnämnden, Anders Karlsson 

Teknik-fritid - och kulturnämnden, Patrik Hellsberg  
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§ 353 Dnr 2019-000319 139 

Revidering av Integrationsstrategi 2019-2021 

 

Sammanfattning  

Integrationsstrategi för Ronneby kommun är framtagen utifrån 

kommunfullmäktiges beslut 2015-2018. 

 

Ronneby kommuns Integrationsstrategi ska revideras. Revideringsarbete 

påbörjades under Ledarforum den 25 oktober 2018, då deltagare arbetade 

med fokus på integration på alla nivåer inom kommunens alla verksamheter. 

Under våren har Integrationsgruppen sammanfattat materialet från 

Ledarforums arbete och omvandlat det till en ny Integrationsstrategi för 

2019-2021.  

 

Förvaltningarna och de kommunala bolagen i Ronneby kommun ska 

omvandla denna integrationsstrategi till ändamålsenliga handlingsplaner för 

sina verksamheter i samma forum, Ledarforum den 24 oktober 2019. Förslag 

ny Integrationsstrategi har skickats ut på remiss till alla nämnder och 

styrelsen för de kommunala bolagen.  

Bedömning 

Syftet med strategin är att skapa förutsättningar i hela kommunens 

organisation och bolag för att snabbt tillvarata individens resurser. Att bidra 

till att synliggöra mångfald och underlätta för att attityder förändras. 

Kommunen ska vara lyhörd för förändrade behov av integrationsarbetet samt 

att konkretisera den politiska viljeinriktningen och integrationen ska 

genomsyra alla verksamheter.  

 

Strategin består av fyra fokusområden; 

• Arbete och självförsörjning 

• Utbildning 

• Deltagande och social sammanhållning 

• Infrastruktur 
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Alla nämnder, Ronnebyhus och Miljötekniks styrelse ställer sig bakom 

dokumentet Integrationsstrategi 2019-2021. 

 

 Äldrenämnden och Teknik-, fritid- och kulturnämnden ställer sig bakom 

dokumentet, men önskar en ändringen att första stycket sidan 5, sista 

meningen ska omformuleras till: ”Grundinställningen i Ronneby är att varje 

nytillkommen invånare betraktas som en resurs.” 

 

Bolaget Abri har inte svarat på remiss..  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige 

 

att anta integrationsstrategin som gällande styrdokument för Ronneby 

kommun samt kommunala bolagen, vidare 

 

att uppdra samtliga förvaltningar  och bolagen att omvandla denna 

integrationsstrategi till ändamålsenliga handlingsplaner för sin verksamhet.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Att anta integrationsstrategin som gällande styrdokument för 

Ronneby kommun samt kommunala bolagen.  

2. Att uppdra samtliga förvaltningar och bolag att omvandla denna 

integrationsstrategi till ändamålsenliga handlingsplaner för sin 

verksamhet. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Magnus Pettersson (S). 

Yrkanden 

Magnus Pettersson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Att anta integrationsstrategin som gällande styrdokument för 

Ronneby kommun samt de kommunala bolagen.  

2. Att uppdra samtliga förvaltningar och bolag att omvandla denna 

integrationsstrategi till ändamålsenliga handlingsplaner för sin 

verksamhet. 

________________ 

Exp: 

Integrationssamordnare, Sabin Bico 

Samtliga nämnder 

Samtliga bolag 

Samtliga förvaltningar  
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§ 354 Dnr 2019-000405 003 

Nytt reglemente äldrenämnden 

 

Sammanfattning  

Kommunens reglementen baseras på ett förslag från SKL. SKL tog under 

2018 fram ett nytt förslag till reglemente. I Ronneby kommun följer 

reglementet för teknik-, fritid- och kulturnämnden, socialnämnden och 

kommunstyrelsen den nya mallen. Äldrenämndens reglemente föreslås nu få 

samma nya struktur. Vissa sakliga ändringar har också gjorts.  

Bedömning 

Allmänna ändringar - Ny struktur    

Kommunens reglementen baseras på ett förslag från SKL. De flesta 

reglementen baseras på det förslag som togs fram 1992 och som SKL sedan 

reviderade löpande. Under 2018 publicerade SKL ett nytt s.k. normalförslag 

för reglementen. Det nya normalförslaget hade genomgått en omfattande 

uppdatering jämfört med tidigare normalförslag från SKL.  

  

I Ronneby kommun är kommunstyrelsens, socialnämndens och teknik-, 

fritid - och kulturnämndens reglemente baserat på SKLs förslag från 2018. 

Äldrenämndens reglemente föreslås nu få samma nya struktur.  

  

Förändringarna är tämligen omfattande varför de inte låter sig beskrivas i 

text, utan man gör bäst i att läsa det gamla reglementet och jämföra med 

ändringsförslaget. Den uppmärksamme kommer notera att ändringarna i sak 

inte är särskilt stora. Strukturen är emellertid annorlunda. Det nya förslaget 

bär också en större tydlighet än tidigare. 

 

Sakliga ändringar 

Syftet med ändringen av formuleringen i 2 kap. 1 § är att den ska klargöra 

rollfördelning mellan äldre- och socialnämnd på ett bättre sätt. 

 

Nämndens särskilda uppgifter, 2 kap. 4 §, har också förändrats till viss del, 

studera förslaget för att se ändringarna.  
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Namnändring och ikraftträdande 

Eftersom nämnden byter namn fr.o.m. 1 januari 2020 föreslås att 

äldrenämnden byts ut till vård- och omsorgsnämnden på förekommande 

ställen i reglementet. Det nya reglementet föreslås därför träda i kraft tidigast 

1 januari 2020. 

 

Remissyttrandet 

Äldrenämnden har lämnat ett remissyttrande till föreslagna ändringar av 

reglementet där nämnden har yttrat sig angående nämndsekreterarens 

närvarorätt i 4 kap. 12 §. Nämnden har föreslagit att paragrafen ska ändras så 

att sekreteraren skriver protokoll på ordförandes ansvar. Det är dock redan 

reglerat i kommunallagen (2017:725) genom 6 kap. 35 §, som hänvisar till 5 

kap. 65 § och behöver därför inte regleras även i reglementet.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att anta ändringarna i äldrenämndens reglemente.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta ändringarna i 

äldrenämndens reglemente. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.       

Beslut 

Kommunfullmäktige antar ändringarna i äldrenämndens reglemente. Det 

reviderade reglementet biläggs detta protokoll genom bilaga 4. 

________________ 

Exp: 

Äldreförvaltningen, Catherine Persson 

Äldrenämnden  

Kommunjurist, Julia Brorsson  
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§ 355 Dnr 2019-000388 709 

Socialnämndens ej verkställda beslut enligt 9§ och 
rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § och 
rapportering enligt 16 kap 6 § socialtjänsten 2019 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från socialnämnden 2019-09-25 § 139 

Socialförvaltningen har genom mail 2018-08-19 meddelat att det inte finns 

några ej verkställd beslut för kvartal II att rapportera.  

Förslag till beslut 

Socialnämnden noterar återrapporteringen till protokollet samt översänder 

detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.  

Socialnämndens beslut 2019-09-25 

Socialnämnden noterar återrapporteringen till protokollet samt översänder 

detsamma till kommunfullmäktige för rapportering. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera återrapporteringen 

till protokollet. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar återrapporteringen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Socialnämnden  
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§ 356 Dnr 2019-000587 101 

Återrapportering av KF-beslut som lett till uppdrag, 
oktober 2019 

 

Sammanfattning  

I bifogad sammanställning redogörs för de kommunfullmäktigebeslut, tagna 

under 2010 – aug 2019, som resulterat i ett uppdrag och som ej var klara vid  

ingången av 2019.  

Uppdragen har förts in i Stratsys och utskick har gjorts till ansvarig eller 

ansvariga för uppdraget. Uppgiftslämnaren skriver en kommentar om vad 

som har skett i ärendet och bedömer status   ej påbörjad,   påbörjad, 

klar.  

Bedömning 

När sammanställningen för april hanterades av kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutade de att återremittera ärendet för en översyn och 

förtydligande av hur väl svaren i analysdelen överensstämmer med de 

uppdrag som getts och avses i rapporteringen. 

Det återremitterade ärendet har inte återredovisats. Istället har det inför 

denna återrapportering arbetats med att få en högre kvalitet genom bl a en 

diskussion i förvaltningschefsgruppen. Efter sista inlämningsdatum har 

materialet som det såg ut då skickats till rapportörerna med en uppmaning att 

se över rapporteringen ytterligare en gång. 
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Sedan tidigare hänger ett uppdrag från ett budgetbeslut kvar i redovisningen. 

Budgetuppdragen redovisas dock nu egentligen särskilt och inte i denna 

återrapportering som ska omfatta uppdrag som kommunfullmäktige har 

lämnat utöver uppdragen i budget. Uppdraget ligger i denna redovisning pga 

av att kommunfullmäktige vid ett senare tillfälle uppmanat till slutförande av 

uppdraget. En sammanställning ser ut som följer: 

Kategori Ärende  Ej 

påbörjad 

Påbörjad  
Klar  

Budget 1              1  

Övriga 

beslut 

79 5 32 42 

Totalt  80 5 32 42 

 

Av 80 redovisade ärenden har 74 ärenden status påbörjad alternativt  

klar 

Andelen klara ärenden har ökat sedan april-sammanställningen. 

I den bifogade sammanställningen finns alla uppdrag som klarmarkerats 

under året med, dvs även de som var klara vid april-sammanställningen.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera informationen till 

protokollet. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kanslichef, Anna-Karin Sonesson  
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§ 357 Dnr 2019-000131 109 

Besvarande av medborgarförslag - Modernisera 
namnen på våra nät- och energibolag 

 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag om namnbyte på Ronneby miljöteknik AB har 

inkommit från Nils-Erik Mattsson. Förslaget är att bolaget byter namn till 

Ronneby Exergi AB. Ytterligare information finner ni i Bilaga 

Medborgarförslag-Ett namnbyte.  

Bedömning 

Medborgarförslaget har remitterats till Ronneby Miljö & Teknik AB. 

Bolaget har genom styrelsen inkommit med följande förslag. 

 

Då Exergibegreppet endast är relevant för en mindre del av bolagets 

verksamhet (Fjärrvärme) så bedöms det inte vara lämpligt att bifalla 

förslaget. 

 

Ett försök att beskriva begreppet följer här: Fysiken definierar exergi på 

följande sätt: Energi =exergi +anergi 

Exergi är den delen av energin som går att omvandla till mekaniskt arbete 

med hjälp av en teknisk process. Olja kan till exempel förbrännas i en panna 

där man kokar vatten till ånga. Den ångan kan i sin tur driva en ångturbin 

som är kopplat till en generator som alstrar elektrisk ström. Förlusterna i 

processen gör att endast ca 35 % av oljeenergin blir elektrisk energi. Anergi 

är den delen av energin som inte går att omvandla till mekaniskt arbete. 

Denna del utgörs av förluster.  

Förslag till beslut 

Styrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att avslå 

medborgarförslaget.  

Styrelsen i Ronneby Miljö & Teknik AB beslut 2019-08-29 

Styrelsen föreslår kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

63(74) 
2019-11-28  

 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  

Ronneby Miljö & Teknik AB 
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§ 358 Dnr 2019-000257 109 

Besvarande av medborgarförslag - att Ronneby 
kommun sätter ett högt mål om att minska 
vattenförbrukningen per person 

 

Sammanfattning  

Medborgarförslaget har remitterats till Ronneby Miljö & Teknik AB. 

Bolaget har genom styrelsen inkommit med följande förslag. 

Medborgarförslaget föreslår dels att en utredning görs för att ta reda på hur 

mycket vatten varje person i Ronneby kommun förbrukar dels föreslår att 

Ronneby kommun sätter ett högt mål gällande vattenbesparing som mynnar 

ut att Ronneby kommun En utredning om hur mycket vatten vi förbrukar per 

person inom kommunen. 

- En sådan utredning går inte att genomföra. Det vi kan göra 

är att ta fram specifika uppgifter om förbrukning av 

dricksvatten uppdelat per hushåll, per flerfamiljshus och 

per verksamhet. 

Att kommunen sätter ett högt mål om att minska vattenförbrukningen per 

person, ett mål som ska göra Ronneby kommun till den bästa 

"vattenspararkommunen". 

- Denna frågeställning kan inte Ronneby Miljöteknik som 

Va-huvudman svara på. 

- Miljöteknik kan inte göra en utredning som visar på hur 

mycket vatten varje individ i Ronneby kommun förbrukar. 

Ronneby kommun måste svara på frågeställningen om att sätta ett mål om att 

minskar vattenförbrukningen. 

Om Ronneby kommun sätter ett mål om att minska vattenförbrukningen och 

att det skulle lyckas så kommer det att innebära högre Va-avgifter (taxor) för 

samtliga som förbrukar kommunalt dricksvattenEn utredning om hur mycket 

vatten vi förbrukar per person inom kommunen. 

- En sådan utredning går inte att genomföra. Det vi kan göra 

är att ta fram specifika uppgifter om förbrukning av 

dricksvatten uppdelat per hushåll, per flerfamiljshus och 

per verksamhet. 
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Att kommunen sätter ett högt mål om att minska vattenförbrukningen per 

person, ett mål som ska göra Ronneby kommun till den bästa 

"vattenspararkommunen". 

- Denna frågeställning kan inte Ronneby Miljöteknik som 

Va-huvudman svara på. 

- Miljöteknik kan inte göra en utredning som visar på hur 

mycket vatten varje individ i Ronneby kommun förbrukar. 

Ronneby kommun måste svara på frågeställningen om att sätta ett mål om att 

minskar vattenförbrukningen. 

Om Ronneby kommun sätter ett mål om att minska vattenförbrukningen och 

att det skulle lyckas så kommer det att innebära högre Va-avgifter (taxor) för 

samtliga som förbrukar kommunalt dricksvatten.  

Förslag till beslut 

Att styrelsen godkänner bifogat svar på medborgarförslaget.  

Styrelsen i Ronneby Miljö & Teknik AB beslut 2019-08-29 

Punktförslagen i  förslag till beslut flynas upp i yttrandet- Styrelsen antar 

yttrandet  som sitt eget och föreslår kommunstyrelsen besluta avslå 

medborgarförslaget. Se bilaga 2. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.       

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  

Ronneby Miljö & Teknik AB 
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§ 359 Dnr 2019-000187 109 

Besvarande av medborgarförslag - Ta bort de fyra 
parkeringsplatserna på Rosengatans nedre del 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-fritid - och kulturnämnden 2019-09-12 § 108 

I ett medborgarförslag som inkommit till Ronneby kommun att ta bort de 

fyra parkeringsplatserna längs Rosengatan så att man kan passera där 

igenom. Det är mycket onödig trafik genom parkeringen Kv. David. Den 

parkeringen har blivit en genomfart.  

Bedömning 

Syftet med nya trafikomläggningen var att få bort genomfarten på 

Rosengatan-Strandgatan, dubbelrikta Rosengatan och Drottninggatan från 

Kungsgatan till Kv. David, skapa så många p-platser som möjligt och att de 

som besöker Ronneby Centrum ska kunna ta sig snabbare och lättare till/från 

p-platserna på Kv. David. Tas de fyra parkeringsplatser bort som finns i 

medborgarförslaget, kommer genomfartstrafiken mellan Kungsgatan och 

Strandgatan att öka och det var inte syftet med trafikomläggningen. 

Rosengatan och Drottninggatan från Kungsgatan ska inte användas som 

genomfartsgata till Strandgatan utan de vägar är till för de som ska parkera 

på Kv. David.  

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att avslå förslaget om att plocka bort de fyra 

parkeringsplatserna som finns idag på Rosengatan med motiveringen att 

genomfartstrafiken mellan Kungsgatan och Strandgatan kommer att öka.  

Teknik-fritid- och kulturnämnden beslut 2019-09-12 

Teknik-fritid - och kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 

att avslå förslaget om att plocka bort de fyra parkeringsplatserna som finns 

idag på Rosengatan med motiveringen att genomfartstrafiken mellan 

Kungsgatan och Strandgatan kommer att öka. 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget om att 

plocka bort de fyra parkeringsplatserna som finns idag på Rosengatan med 

motiveringen att genomfartstrafiken mellan Kungsgatan och Strandgatan 

kommer att öka. 
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Bengt Sven Åke Johansson (SD), Roger Fredriksson (M), 

Roger Gardell (L) och Peter Bowin (V). 

Yrkanden 

Bengt Sven Åke Johansson (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget. 

 

Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) ställer proposition på framförda 

yrkanden och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.       

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att plocka bort de fyra 

parkeringsplatserna som finns idag på Rosengatan med motiveringen att 

genomfartstrafiken mellan Kungsgatan och Strandgatan kommer att öka. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 360 Dnr 2013-000036 109 

Besvarande av medborgarförslag att driva Projekt 
Panncentralen Hjorthöjden med barn- och 
ungdomsverksamhet 

 

Sammanfattning  

Förslagsställarna har två förslag som rör området Hjorthöjden. Det första 

förslaget innebär att göra Panncentralen till allaktivitetshus. Det andra 

innebär att anordna fritidsaktiviteter minst en gång i veckan på kvällstid för 

främst tonåringar med bemanning av avlönad personal. 

 

Sedan medborgarförslaget inkom har det skett en verksamhetsutveckling på 

området för att möta behovet av mötesplats för barn och unga. Biblioteket är 

idag samlokaliserat med fritidsgårdsverksamheten som tillsammans utgör 

Hjorthöjden mötesplats.     

 

Som underlag till bedömningen har information inhämtas från Ronnebyhus 

och teknik-, fritid- och kulturförvaltningen.  

Bedömning 

Ronnebyhus använder idag Panncentralen för sin egen verksamhet som 

förråd och verkstad. Det finns inga investeringsplaner för att utveckla deras 

interna verksamhet där. Det bedöms därmed inte finnas några möjligheter att 

utveckla Panncentralen till ett allaktivitetshus.  

 

Sedan medborgarförslaget inkom har det, med biblioteket som grund, 

utvecklats en organiserad fritidsgårdsverksamhet för barn och unga på 

Hjorthöjden. Fritidsgårdsdelen har under åren växt och vänder sig idag till 

barn och unga på mellanstadiet och högstadiet, fördelat på måndag till 

fredagdag under eftermiddagar och kvällstid. Två fritidsledare är anställda 

för att arbeta på mötesplatsen. Biblioteksfilialen är öppen för alla men har ett 

uttalat fokus på barn- och ungdomslitteratur och verksamhet. 

 

Under 2017/2018 renoverades och utvecklades biblioteksfilialen och 

mötesplatsen inom ramen för utvecklingsprojektet Kreativa rum. Våren 2018 

invigdes Hjorthöjdens mötesplats.  
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Den verksamhetsutvecklingen som skett genom samlokalisering av bibliotek 

och fritidsgårdsverksamhet bedöms tillgodose det behov av barn och 

ungdomsverksamhet som föreslagställarna efterfrågar. Biblioteket och 

fritidsgårdsverksamheten på Hjorthöjden benämns och utgör idag 

Hjorthöjdens mötesplats.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att utifrån bedömningen anse medborgarförslaget 

besvarat.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att utifrån bedömningen anse 

medborgarförslaget besvarat. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      

Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 361 Dnr 2019-000280 109 

Besvarande av medborgarförslag - Omplacering av den 
tänkta förskolan på Slättagårdsvägen 

 

Sammanfattning  

Marie-Ann Nilsson har inkommit med medborgarförslag om omplacering av 

tänkt förskola på Slättagårdsvägen.  

Bedömning 

Det har inkommit ett medborgarförslag om att utreda omplacering av tänkt 

förskola på Slättagårdsvägen. Kommunens behov av nya förskoleplatser är 

stort. Kallinge är i stort behov av fler nya avdelningar, dels för nya behov 

dels för att kunna stänga tillfälliga lösningar såsom paviljonger med 

tidsbegränsade bygglov. I Kallinge har mark- och exploateringsenheten 

tillsammans med planavdelningen inventerat lämpliga tomter. Det finns 

endast en planlagd tomt i Kallinge som är möjlig att bebygga med förskola. 

Slättagårdsvägens tomt heter Kalleberga 6:268 och är planlagd för allmänt 

ändamål.  

 

Kommunfullmäktige tog 2019-04-25 §143 beslut om att sälja Kalleberga 

6:268 till Hoivatilat AB för att bygga och etablera förskola på tomten.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen att 

besluta föreslå Kommunfullmäktige att besluta anse medborgarförslaget 

besvarat.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse medborgarförslaget 

besvarat. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      
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Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat.  

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 362 Dnr 2019-000522 109 

Besvarande av medborgarförslag - 
Övergångsställe/hållplats för buss i Viggenområdet 

 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag är inkommit med förslaget om ett övergångställe eller 

en hållplats på Viggen Västra, Viggenvägen, i närheten av Mekonomen och 

Max. Förslaget grundar sig till att tillskapa en säkrare miljö för dem som rör 

sig i området. Idag rör sig barn och ungdomar i rondellen för att ta sig mellan 

den östra och västra sidan om Riksväg 27.  

Bedömning 

Ronneby kommun arbetet med en ny gång- och cykelbana, GC-bana, som 

kommer sträcka sig från Viggen Östra, Omloppsvägen till Viggen Västra, 

Viggenvägen.  

GC-banan kommer ansluta till de befintliga vid Omloppsvägen och 

Västervägen för att sedan ta sig västerut förbi cirkulationsplatsen som är 

under uppbyggnad, över Sörbybäcken och med en passage över Riksväg 27 

för att ansluta till den västra sidan av Viggenområdet och hela vägen ner till 

MAX.  

I och med den nya GC-banan tillskapas en säkrare trafikmiljö i området. De 

befintliga hållplatserna på Västervägen kommer att förbättras för en bättre 

tillgänglighet. 

Samtliga arbeten med GC-bana, cirkulationsplats och busshållplatser 

beräknas vara klart innan årsskiftet.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att förslå kommunstyrelsen 

besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att anse medborgarförslaget 

vara besvarat med ovanstående.  

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-05 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att att anse 

medborgarförslaget vara besvarat med ovanstående. 

Propositionsordning 

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är kommunstyrelsens, ordförande ställer proposition på 

detsamma och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.      
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Beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren  
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§ 363 Dnr 2019-000658 875 

Anmälan av motion från kommunfullmäktigeledamot 
Sune Håkansson (RP) - skapa ett museum i Ronneby 

Sune Håkansson (RP) har vid till sammanträdet lämnat en motion för 

anmälan.  

Sammanfattning  

Ordförande Nils Ingmar Thorell (L) meddelar att då Sune Håkansson (RP) 

lämnat sammanträdet tidigare och inte är på plats tas motionen upp för 

anmälan nästa sammanträde.       

________________ 

Exp: 

Sune Håkansson (RP) 

 


